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Upholding and Improving “One Country, Two Systems”
——International conference commemorating the 30th 
anniversary of the promulgation of the Hong Kong Basic Law

President of the Chinese Association of Hong Kong & Macao Studies, Former Deputy Director 

of the Hong Kong and Macao Affairs Office of the State Council

Mr. Xu Ze is the President of the Chinese Association of Hong Kong & Macao Studies. April 

2001-July 2004, Deputy Director of the Hong Kong and Macao Affairs Office of the State 

Council. July 2004-May 2013, Deputy Director of the Liaison Office of the Central People's 

Government in the Macao S.A.R. May 2013-March 2015, Deputy Director of the Hong Kong 

and Macao Affairs Office of the State Council. Member of the Standing Committee of the 12th 

National Committee of the Chinese People's Political Consultative Conference. Former 

Member of the Hong Kong Special Administrative Region Basic Law Committee and the 

Macao Special Administrative Region Basic Law Committee of the Standing Committee of the 

National People's Congress.

徐  泽

徐泽先生现任全国港澳研究会会长。

于2001年4月至2004年7月，担任国务院港澳事务办公室副主任；

2004年7月至2013年5月，担任中央人民政府驻澳门特别行政区联络办

公室副主任。

2013年5月至2015年3月，担任国务院港澳事务办公室副主任。中国人

民政治协商会议第十二届全国委员会常务委员。第四任全国人大常委

会香港特别行政区基本法委员会委员、第四任全国人大常委会澳门特

别行政区基本法委员会委员。

Xu Ze

全国港澳研究会会长、国务院港澳事务办公室原副主任

领导及嘉宾简介
（按论坛议程顺序排列）

Speakers Introduction
(The names are listed in order of their appearance in the agenda)



邓中华

邓中华先生现任国务院港澳事务办公室副主任、党组成员，中共第十九

届中央纪委委员。武汉大学博士。

1982年8月参加工作，主要工作经历如下：

1986年至1988年任外交部港澳事务办公室干部；

1988年至1991年任中英联合联络小组中方代表处干部；

1 9 9 1年 至1 9 9 4年 任 外 交 部 港 澳 事 务 办 公 室 副 处 长 、 一 秘 （ 其 间 ：

1989年至1994年，武汉大学法学院国际法专业在职研究生学习，获法学

博士学位）

Deputy -director of Hong Kong and Macao Affairs Office of the State Council,A member of the 

Party Leadership Group

Mr. Deng Zhonghua is currently Deputy Director of Hong Kong and Macao Affairs Office of the 

State Council. He's a member of the Party Leadership Group, and also a member of the 19th 

CPC Central Commission for Discipline Inspection. LL.D of Wuhan University. He began 

working in August 1982. Working experiences: From 1986 to 1988 ,Working in Hong Kong and 

Macao Affairs Office of China's Foreign Ministry; From 1988 to 1991, Working in China's 

representative office at Sino-British Joint Liaison Group; From 1991 to 1994,Serving as the 

First Secretary of China's Foreign Ministry, Working in Hong Kong and Macao Affairs Office of 

Foreign Ministry (From 1989 to 1994, Studying International Law at Wuhan University and 

Obtaining doctorate degree in this major).From 1994 to 1997 ,Head of legal department for 

Chinese side in the Sino-British Joint Liaison Group; From 1997 to 1999, Director of the 

Second Unit of Hong Kong and Macao Affairs Office of China's Foreign Ministry.(From 1998 to 

1999, Deputy-secretary of Anci District Committee of Langfang City, Hebei Province);From 

1999 to 2000, First secretary of the Hong Kong, Macao and Taiwan Department of the Ministry 

of Foreign Affairs; From 2000 to 2004, deputy chief of Consulate General of China in 

Melbourne, Australia; From 2004 to 2011, counselor, deputy director, and director of the Hong 

Kong, Macao, and Taiwan Department of the Ministry of Foreign Affairs (2011: studying at the 

Party School of the Central Committee of CPC);From 2011 to 2013, Director of an office in 

charge of border and maritime issues of China's Foreign Ministry(From 2012 to 2013, working 

at the Bureau of Maritime Rights and Interests of Office of the Foreign Affairs Leading Group 

of the CPC Central Committee);From 2013 to 2017, chief of the Bureau of Maritime Rights and 

Interests of Office of the Foreign Affairs Leading Group of the CPC Central Committee; From 

2017 to 2018, leader of a work group from Central Commission for Discipline Inspection of the 

CPC into the Chinese Academy of Social Sciences; In 2018, leader of teams dispatched by 

Central Commission for Discipline Inspection of the CPC and State Supervisory Committee 

into the Chinese Academy of Social Sciences, and a member of the academy's party 

committee; From 2018 to present,   Deputy director of the Hong Kong and Macao Affairs Office 

of the State Council and member of the Party Leadership Group.

Deng Zhonghua
国务院港澳事务办公室副主任、党组成员

1994年至1997年任中英联合联络小组中方代表处法律组组长；

1997年至1999年任外交部港澳事务办公室二处处长（其间：1998年至

1999年挂职任河北省廊坊市安次区委副书记）；

1999年至2000年任外交部港澳台司一秘；

2000年至2004年任驻墨尔本总领事馆副总领事（2003副司级）；

2 0 0 4年 至2 0 1 1年 任 外 交 部 港 澳 台 司 参 赞 、 副 司 长 、 司 长 （ 其 间 ：

2011年于中央党校厅局级干部进修班学习）；

2011年至2013年任外交部边海司司长（其间：2012年至2013年借调中

央外事工作领导小组办公室海洋权益局工作）；

2013年至2017年任中央外事工作领导小组办公室海洋权益局局长；

2017年至2018年任中央纪委驻中国社会科学院纪检组组长、院党组成

员；

2018年至2018年任中央纪委国家监委驻中国社会科学院纪检监察组组

长、院党组成员；

2018年至今任国务院港澳事务办公室副主任、党组成员。
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饶戈平

饶戈平先生现为北京大学法学院退休教授。曾任北京大学港澳研究中

心主任、北京大学国际法研究所所长。曾兼任全国人大常委会香港基

本法委员会委员、全国政协委员、国务院发展研究中心港澳研究所所

长、中国国际法学会常务副会长、全国港澳研究会副会长、中华司法

研究会副会长等职。1982年于北京大学法律系研究生毕业，法学硕士

学位。主要研究领域有国际法、国际组织法、中国近代外交史、港澳

基 本 法 、 涉 台 法 律 。 主 要 学 术 成 果 著 有 《 国 际 法 》 、 《 国 际 组 织

法》、《全球化进程中的国际组织》、《国际组织通览》、《国际组

织与国际法实施机制的发展》、《与时偕行—港澳研究论集》等，主

编港澳研究论文集二十余部，发表涉港澳论文百余篇。

北京大学法学院教授 Professor of Peking University Law School

Rao Geping is a retired professor at Peking University Law School. He was former director of 

the Center for Hong Kong and Macao Studies with Peking University and former director of 

Research Institute of International Law with Peking University. He was a former member of 

the Committee for the Hong Kong Basic Law of the NPC Standing Committee, a former 

CPPCC member (political advisor), former director of the Hong Kong and Macao Research 

Institute of Development Research Center of the State Council, Executive Vice President of 

the Chinese Society of International Law, Vice President of Chinese Association of Hong 

Kong and Macao Studies, and Vice President of the China Judicial Research Association. He 

graduated from Peking University with a master's degree in law in 1982. His major interests of 

research include international law, Law of International Organizations, modern history of 

China diplomacy, Basic Law of Hong Kong and Macao, as well as the laws related to Taiwan. 

His main academic achievements comprise lots of books with a focus onto “international law”, 

“law of international organizations”, “international organizations in the process of the 

globalization”, “an overview of international organizations”, as well as “development of 

international organizations and international law enforcement mechanism”. He’s a chief 

editor for over 20 books of essays on the researches on Hong Kong and Macao, and has 

published more than 100 papers on Hong Kong and Macao.

Rao Geping





韩大元

韩大元先生现为中国人民大学法学院教授、中国人民大学“一国两

制”法律研究所所长、全国人大常委会香港基本法委员会委员、中国

宪法学研究会会长等。

H a n D a y u a n
Professor of Constitutional Law, Law School of RUC�Member of Hong Kong Basic Law 

Committee, Standing Committee of the NPC

Mr. Han Dayuan is the professor of Constitutional Law, Law School of RUC. Director, Institute 

for “One country Two systems”, RUC, Member of Hong Kong Basic Law Committee, NPC 

Standing Committee�President, China Association of Constitutional Law.

中国人民大学法学院教授、全国人大常委会香港特别行政区

基本法委员会委员
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梁美芬

梁美芬女士现任全国人民代表大会常务委员会香港特别行政区基本

法委员会委员，香港立法会议员，香港执业大律师，香港立法会司

法及法律事务委员会主席。中国人民大学法学博士。自1989年开始

在香港城巿大学法律学院任教，现为香港城市大学法学院副教授，

兼任中国人民大学法学院，浙江大学法学院，湖南大学法学院及郑

州大学法学院客座教授。主要从事香港基本法及中国内地、香港、

台湾的法律冲突研究。兼任香港基本法教育协会会长，多次担任香

港基本法国际研讨会的筹委会主席；中国国际经济贸易仲裁委员会

仲裁员。主要学术成果有：主编中国法律报告系列，合编《中国国

际 经 济 贸 易 仲 裁 委 员 会 颁 奖 典 礼 》 （ S w e e t ＆ M a x w e l l 

Asia，Hong Kong，1998），合编《中国法制改革》《海峡两岸

知识产权法比较硏究论文集》（广角镜出版社，1994年）；著有

《两岸三地》（三联出版社，2003年）《香港基本法：普通法与中

华法》（Lexis Nexis，新加坡，2007年），合著有《中国法律制

度》（三联出版社，2002年）。2004年美国耶鲁大学法学院访问学

者。2005年法国Aix Marseille法学院访问学者。

香港立法会议员、全国人大常委会香港特别行政区基本法委员会委员 Member of the Hong Kong Legislative Counci；l Member of  Hong Kong Basic Law Committee, 

Standing Committee of the NPC

Dr Priscilla Leung, BSSC (CUHK), CPE (Manchester Metropolitan University), PCLL (HKU), 

LLM (People’s University of China), JSD (People’s University of China). She has taught at the 

Law School of City University of Hong Kong for 24 years and is specialised in Chinese Law, 

Hong Kong Basic Law and conflicts of law amongst the mainland China, Hong Kong and 

Taiwan. She is now the Chairperson of the Judicial and Legal Affairs Panel at the Legislative 

Council of Hong Kong and the Chairman of the Judicial and Legal Affairs Committee of the 

Legislative Council in Hong Kong. She is Associate Profess or, School of Law, City University 

of Hong Kong; Barrister-at-Law; Arbitrator (CIETAC) and received the Ten Outstanding Young 

Persons Award of the Year 2000.She published different articles and books on the above 

areas both in English and Chinese including the China Law Reports series (English), the 

China International Economic and Trade Arbitration Commission Awards Series (English) and 

the Hong Kong Basic Law: Hybrid of Chinese Law and Common Law published in 2007 

(English). Her most recent publication “The HKSAR Basic Law: From Theory to Practice”in 

2015(Chinese). Her publications also include Comparative Studies of Family Law between 

the mainland China, Taiwan and Hong Kong published by the joint Publishing House in June 

2003 (Chinese), Legal Reform of China (co-ed) in 1994.

Priscilla Leung









Professor of Constitutional Law, Law School of RUC�Member of Hong Kong Basic Law 

Committee, Standing Committee of the NPC

Mr. Han Dayuan is the professor of Constitutional Law, Law School of RUC. Director, Institute 

for “One country Two systems”, RUC, Member of Hong Kong Basic Law Committee, NPC 

Standing Committee�President, China Association of Constitutional Law.
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联系我们

Contact us

天气预报

Weather forecast

深圳未来4天天气情况

Weather conditions in Shenzhen in the coming 4 days

6月13日，星期六，阵雨转大到暴雨，34/27℃

Saturday, June 13, shower to be followed by downpour, 34/27℃

6月14日，星期日，暴雨转阵雨，29/25℃

Sunday, June 14, rainstorm to be followed by shower, 29/25℃

6月15日，星期一，大雨，30/26℃

Monday, June 15, heavy rain, 30/26℃

6月16日，星期二，大雨转阵雨，30/27℃

Tuesday, June 16, heavy rain to be followed by shower, 30/27℃

全国港澳研究会
The Chinese Association of Hong Kong & Macao Studies

北京市西城区月坛南街77号

电  话 ：0 1 0 - 6 8 5 9 8 7 7 6

网    址 ：h t t p : / / w w w . c a h k m s . o r g /

No.77 Yuetan South Street, Xicheng District, Beijing

Phone: 010-685 987 76

Websi te : ht tp : / /www.cahkms.org/

F a x : 0 1 0 - 6 8 5 8 5 3 8 6

传 真 ：0 1 0 - 6 8 5 8 5 3 8 6
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Professor of Constitutional Law, Law School of RUC�Member of Hong Kong Basic Law 

Committee, Standing Committee of the NPC

Mr. Han Dayuan is the professor of Constitutional Law, Law School of RUC. Director, Institute 

for “One country Two systems”, RUC, Member of Hong Kong Basic Law Committee, NPC 

Standing Committee�President, China Association of Constitutional Law.
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